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Onderwerp 

Reactie op toekomstperspectief voor de samenwerking tussen Achtkarspelen en 

Tytsjerksteradiel 

 

Beste raadsleden, 
 

Op 15 mei 2023 hebben wij als jongerenraad een overleg gehad met de raad (een 

afvaardiging van twee (steun)fractieleden per fractie) over de toekomst van de gemeente 

Achtkarspelen. De avond was door de griffie georganiseerd op verzoek van de raad om de 

jongerenraad te betrekken in het proces. 

 

Om 19.00 uur heeft wethouder Brinkman de avond ingeleid met een toelichting voor ons als 

jongeren op het proces tot nu toe en ook waarom deze discussie nu speelt in de raden. 

Daarna zijn we in twee groepen uit elkaar gegaan en zijn we in twee rondes in gesprek 

gegaan met de raadsleden.  

 

De volgende vragen waren ingediend door de fracties en deze zijn in beide groepen 

behandeld: 

1. Zien de jongeren voor- en/of nadelen aan een fusie? 

2. In wat voor soort gemeente willen de jongeren (later) wonen?  

3. Hoe zien de jongeren burgerparticipatie rond dit proces op het gebied van de jeugd (hoe 

zouden jongeren hierbij betrokken kunnen worden)? 

4. Wat vinden de jongeren belangrijk in hun gemeente/de dienstverlening van de gemeente? 

5. Wat is volgens de jongeren van belang om een ‘goede’ gemeente te zijn? 

 

Vanuit deze vragen zijn mooie gesprekken ontstaan waaruit wij u graag de highlights 

meegeven. 

 

De avond werd afgesloten in de raadzaal waar de beide gespreksleiders (de griffier, Geert 

Andringa en onze begeleider, Renny de Vries) de rode draad uit de gesprekken weergaven. 
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Wij willen u in uw beslissing over de toekomst van de gemeente Achtkarspelen graag het 

volgende meegeven: 

 

Groep 1: 

• Wat zien jullie als voor- of nadelen van een fusie of een zelfstandige gemeente? 

o Voordeel van zelfstandigheid is dat Buitenpost mooi dichtbij is; 

o Een kleine gemeente zorgt waarschijnlijk voor meer betrokkenheid van en contact met 

de burgers/ inwoners; 

o Misschien dat een grote gemeente financieel voordeliger is; 

o In een grote gemeente kun je sneller besluiten nemen voor een grotere regio; 

o Bij fusie hoef je maar één ambtenarenapparaat te ‘onderhouden’; 

o Als grotere gemeente krijg je minder geld; 

o De leefbaarheid is bij een grotere gemeente in het geding; 

o Bij fusie is de drempel voor de burger hoger. 

 

• In wat voor gemeente wil je wonen? 

o In een gemeente met veel groen en natuur; 

o Zonder vervuiling en waar je gezond kunt wonen; 

o Waar ruimte en geld is voor huizenbouw voor iedereen, ruimte voor ‘starters’; 

o In een gemeente die bereikbaar is voor haar burgers; 

o ‘de Mûntsegroppe’ moat bliuwe; 

o De voorzieningen (huisartsenpraktijk) en de MOA moatte bliuwe; 

o Er moet geen achterstelling zijn van de kleine dorpen; 

o Wegen en fietspaden moeten op orde zijn. 

 

• Zou je liever bij een grote of een kleine gemeente willen werken? 

o Ik werk nu op een kleine school, daar is minder overleg dan op een grote school en je 

kunt sneller handelen; 

o Het ‘Stationnetje’ was eerst klein en is nu een grotere organisatie, ik vind een kleine 

organisatie fijner; 

o Als de raad nu kiest voor fusie of voor ontvlechten, onder de medewerkers zijn er in 

beide gevallen ‘winnaars’ en ‘verliezers’. 

 

• Wat vinden jullie vrienden en familie van een fusie of ontvlechting? 

o Veel jongeren zeggen “als ik er maar geen last van heb”; 

o Beide hebben voor- en nadelen; 

o Als ik mijzelf voorstel, zeg ik altijd dat ik uit Harkema kom, ik zeg niet “ik woon in 

Achtkarspelen”. 

 

• Als het gaat over kleinschaligheid, wat zijn dan voor jou belangrijke zaken? 

o Belangrijk is dat als je een probleem hebt, de gemeente je persoonlijk helpt; 

o Denk aan jeugdzorg, een jongerenwerker, of als je in de schuldsanering zit.  

 

 

Groep 2: 

• Wat is belangrijk in een gemeente: 

o Aansluiting gemeente met inwoners; 

o Dat alles goed geregeld is; 

o Duidelijkheid, dat je weet waar je iets moet vinden; 

o Onderhoud van openbaar groen; 

o Goed aanbod van sportfaciliteiten; 

o Waarborging goede telefonische bereikbaarheid. 
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• Als je informatie zoekt, hoe doen jullie dat? 

o Wij doen dat meer digitaal, ouderen meer fysiek. 

 

• Wat je belangrijk vindt, zou dit beter in een grotere of beter in een kleinere         

gemeente kunnen? 

o In een grotere gemeente is waarschijnlijk meer mogelijk, bijvoorbeeld meer 

specialistische jeugdzorg. 

 

• Vraag aan de twee leden van de jongerenraad die inwoner van de gemeente 

Westerkwartier zijn: merken jullie verschil tussen de situatie voor de herindeling en nu? 

o We moeten verder voor paspoorten e.d.; 

o Het is wel duurder geworden (horen ze ouders wel over klagen). 

 

• Heb je binding met de gemeente waarin je woont? 

o We hebben binding met de streek, het noorden van Nederland, Fryslân, Groningen, 

niet echt met de gemeente. We hebben meer met het dorp waarin we wonen dan met 

de gemeente. 

 

• Is burgerparticipatie belangrijk? 

o Het is wel belangrijk, maar veel mensen zullen geen mening hebben; 

o Dan duurt het wel weer langer; 

o Het is wel belangrijk bij zo’n belangrijk onderwerp. 

 

• Hebben jullie voorkeur voor fusie of ontvlechting? 

o Twee jongerenraadsleden zijn voor een fusie (vanwege het financiële voordeel) en drie 

hebben geen duidelijke voorkeur. 

 

• Overige opmerkingen: 

o Het is belangrijk om de financiën op de lange termijn op orde te hebben, dit lukt 

waarschijnlijk beter bij een fusie. 

o We moeten niet over vijf jaar denken: hadden we toch maar…….., we hebben nu de 

kans! 

  
 
 

Met vriendelijke groet,  
 

Namens de Jongerenraad Achtkarspelen, 
 
 

R. de Vries-Mulder   S. de Bruin 

secretaris    voorzitter 


